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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Naar aanleiding van een melding, die bij ons is binnen gekomen over maaien in het 

broedseizoen in een weidevogelgebied, de Groene Jonker langs de N470 in de 

gemeente Pijnacker-Nootdorp, door de Groenservice Zuid-Holland (GZH) wil de fractie 

van de Partij voor de Dieren de volgende vragen aan u voorleggen. Als bijlage worden 

twee foto’s van de vernielde weidevogeleieren in het betreffende gebied meegestuurd. 

 

Algemeen 

Bij beantwoording van deze vragen gaan wij ervan uit dat vraagsteller het gebied 

De Groene Keijzer bedoelt. Dit gebied maakt onderdeel uit van het Natuur- en 

Recreatieschap Dobbeplas. Het schap is de opdrachtgever voor het beheer van het 

gebied. 

 

De basisinrichting van het gebied is in orde voor de primaire doelstelling: het aantal 

broedende weidevogels, dat voorheen aanwezig was op de locaties waar nu de N 470 

en de nieuwbouwwijk Keijzershof zijn gerealiseerd, te handhaven of te vergroten. 

 

Bij de herinrichting van najaar 2012 is er veel grondverzet geweest in het gebied. De 

kades zijn destijds verbreed en opgehoogd met grond die elders in het gebied 

vrijkwam bij het verlagen van de percelen. Op de kades groeien daarom nu veel 

distels, brandnetels en ridderzuring, die in het broeden en/of foerageren van 

weidevogels belemmeren. Om dit tegen te gaan zijn specifieke en tijdelijke 

beheermaatregelen in overleg met de Vereniging Natuur- en Milieubescherming 

Pijnacker ingesteld: het zogenaamde overgangsbeheer. Het frequent maaien van het 

gebied met ridderzuring tijdens het groeiseizoen maakt hier onderdeel van uit.  

 

Het  doel van het recreatieschap  is om goed weidevogelbeheer toe te passen. Daarin 

past normaal gesproken niet vroegtijdig maaien. In deze specifieke situatie is, in 

samenspraak met de Vereniging Natuur- en Milieubescherming Pijnacker (VNMP) wel 

voor vroeg maaien gekozen. Deze situatie is begeleid door  

zorgvuldigheidsmaatregelen t.b.v. weidevogels. Helaas heeft dit niet voorkomen dat bij 

het maaien er toch 2 nesten zijn geraakt 
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1. Bent u ervan op de hoogte dat in het weidevogelgebied in de Zuidpolder (ook wel de 

Groene Jonker genoemd), langs de N470 in de gemeente Pijnacker-Nootdorp 

gemaaid is in opdracht van de GZH in april jl. midden in het broedseizoen? 

 

Antwoord 

Ja, wij zijn er van op de hoogte dat gedeelten van dit gebied in het broedseizoen zijn 

gemaaid. 

 

2. Is het u bekend dat tijdens het maaien diverse nesten met bevruchte eieren van 

weidevogels zijn vernield en wat vindt u hiervan? 

 

Antwoord 

Het is ons bekend dat er twee nesten, waarvan een met bevruchte eieren van 
weidevogels zijn vernield.  
Ondanks het markeren van de nesten zijn de nesten vernield hetgeen zeer wordt 
betreurd. In de toekomst zal nog beter worden opgelet.  
 

3. Dit gebied is een compensatiegebied voor weidevogels vanwege de aanleg van de 

N470 en de wijk Keizershof in Pijnacker. Volgens onze informatie is er tijdens het 

broedseizoen gemaaid om het weidevogelgebied te verbeteren, wat onze fractie echt 

ongelofelijk zou vinden. Klopt deze informatie? 

 

Antwoord 

Ja dit klopt, er is een gedeelte van het gebied gemaaid tijdens het broedseizoen in het 

kader van zogenaamd overgangsbeheer ( zie onder Algemeen). Dit beheer is 

ingesteld in overleg met de VNMP met als doel de verdere verbetering van het gebied 

als kritische weidevogel biotoop. 

 

4. Wat vindt u van de kwaliteit van dit compensatie weidevogelgebied als er dergelijke 

ingrepen gedaan worden tijdens het broedseizoen en is de kwaliteit van dit 

compensatiegebied sowieso wel voldoende voor weidevogels? 

 

Antwoord 

Zie Algemeen 

 

5. Hoe kan het gebeuren dat de provincie aan de ene kant miljoenen euro’s uitgeeft aan 

de verbetering van de weidevogelstand en tegelijkertijd als opdrachtgever 

verantwoordelijk is voor maaien in het broedseizoen waarbij er weidevogelnesten zijn  

vernield? 

 

Antwoord 

De opdrachtgever voor het beheer van het gebied is als gemeld het Natuur- en 
Recreatieschap Dobbeplas (inhoudelijk zie verder de antwoorden onder 
Algemeen).  
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6. Welke maatregelen gaat u binnen de organisatie nemen om dergelijke misstanden in 

opdracht van de provincie in de toekomst te voorkomen? 

 

Antwoord 

Volgens met de VNMP afgesproken procedure wordt kort voor een geplande 
maaibeurt het terrein samen met Vogelwacht Delft gecontroleerd op nesten, die 
dan worden gemarkeerd. Vervolgens worden deze locaties en eventuele 
aanvullende instructies doorgegeven aan de uitvoerder van de 
maaiwerkzaamheden. Deze procedure heeft ook plaatsgevonden voor de hier 
bedoelde maaibeurt. 
Als extra maatregel zal bij de volgende maaibeurten in dit gebied, gedurende het 
broedseizoen, extra begeleiding worden ingezet bij de uitvoering van de 
maaiwerkzaamheden. 
 

7. Door de GZH zijn in april jl. ook een hele rij bomen omgezaagd in een recreatiegebied, 

gelegen langs de Berkelse Zweth, en tussen de Molenweg, en het Ackerdijkse pad, 

een fietspad, in Berkel en Rodenrijs, gemeente Lansingerland, dat in beheer is bij de 

GZH. Waarom heeft deze kaalslag plaatsgevonden? 

 

Antwoord 

In bovengenoemd provinciaal recreatiegebied is in februari jl. een perceel hakhout 

teruggezet c.q. teruggesnoeid tot op kniehoogte. Het betreft hier een normale 

onderhoudsmaatregel, die één keer in de 7à10 jaar plaatsvindt om het hakhout in 

stand te houden. Hierna kunnen de stammen weer gewoon uitlopen en nieuw hakhout 

vormen.  Deze regelmatig terugkerende vorm van onderhoud valt  in de categorie 

“bestendig beheer”.  

 

8. Vindt er nieuwe bomenplant plaats, en zo ja, waar en wanneer? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Het betreft hier geen bomenkap maar “bestendig beheer” van hakhout. Herplanting is 

dus niet aan de orde.  
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